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SKUPSTINA CRNE GORE

PREDSJEDNIK

Ivan Brajovic

Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Cme Gore, gospodinu Damiru Sehovicu,

ministruprosvjete u Vladi Crne Gore, postavljam sljedece:

POSLANICKO PITANJE

Postovani ministre Sehovicu,

Budzet za bruto zarade za Programe: Predskolsko, Osnovno i Srednje obrazovanje i
Administraciju u 2020.g. u odnosu na 2016.g. uvecan za 20 miliona EUR. Budzetom za 2020

godinu za pomenute segmente je predvideno 137.854.128,98 EUR sto je 20.036.740,95 EUR
vise novca nego 2016. godine.

Zasto je doslo do uvecanja troskova zarada u ovom vremenskom periodu? Na osnovu
uvecanih troskova moglo bi se zakljuciti da je u prethodne cetlri godine sektor prosvjete
angazovao veliki broj novih izvrsilaca sto nije praceno dovoljnim razvojem obrazovne
Infrastrukture.

Da li je pri zaposljavanju postovan zakon ill je bilo slucajeva „partijskog" zaposljavanja?
Ukoliko bi se u javnosti pojavio neki javni dokazda ste Vi ili neko od Vasih najblizih saradnika
ucestvovali u obecavanju zaposljavanja koristeci Vasu funkciju ministra prosvjete, a za uzvrat



trazena neka politicka protivusluga, biste li pokazali javnu odgovomost, i povukli se sa pozicije
ministra prosvjete.

U svjetlu strateskog dokumenta Plan optimizacije u javnom sektoru koji je Vlada usvojila
uz kordinaciju sa Evropskom komisljom, gdje je sektor prosvjete jedan od prioritetnih
segmenata, da li je i za koliko bilo predvideno smanjenje broja zaposlenih u sektoru prosvjete i
da li su ostvarenl ciljevi u Vasem sektoru koji su bill postavljeni ovim strateskim dokumentom.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

Obrazlozenje

Pitanje cu obrazloziti na sjednici Skupstine.

Poslanik

Rasko Konjevic
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SKUPSTINA CRNE GORE

I^a osnovu clana 187 1 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, poslanik Rasko
Konjevicje ministru prosvjete postavio sljedece:

POSLANICKO PITANJE;

,,Budzet za bruto zarade za Programe; Predskolsko, Osnovno i Srednje
obrazo^anje i Administraciju u 2020. g. u odnosu na 2016. g. uvecan za 20
miliona EUR. Budzetom za 2020 godinu za pomenute segmente je predvideno
137.854.128,98 EUR sto je 20.036.740,95 EUR vise novca nego 2016. godine.

Zasto je doslo do uvecanja troskova zarada u ovom vremenskom
perlodu? Na osnovu uvecanlh troskova moglo bi se zakljuciti da je u prethodne
cetiri godine sektor prosvjete angazovao veliki broj novih izvrsioca sto nje
pracenb dovoljnim razvojem obrazovne infrastrukture.

i  . .
Da 11 je pri zaposljavanju postovan zakon ill je bllo slucajeva „partijskog

zaposljavanja"? Ukoliko bi se u javnosti pojavio neki javni dokaz da ste Vi ill
neko od Vasih najblizih saradnika ucestvovali u obecavanju zaposljavanja
koriste^ci Vasu funkciju ministra prosvjete, a za uzvrat trazena neka pollticka
protivusluga, biste li pokazali javnu odgovornost, i povukli se pozicije ministra
prosvjete.

ujsvjetlu strateskog dokumenta Plan optimizaclje ujavnom sektoru koji je
Vlada usvojila uz kordinaciju sa Evropskom komisijom, gdje je sektor prosvjete
jedan 6d prioritetnih segmenata da li je i za koliko bilo predvideno smanjenje
broja zaposlenih u sektoru prosvjete i da li su ostvareni ciljevi u Vasem sektoru
koji su bili postavijeni ovim strateskim dokumentom."

f[Ja postavljeno poslanicko pitanje, na osnovu clana 191 Poslovnika o radu
Skupstine Crne Gore, minister prosvjete daje sljedeci:



ODGOvSr-c"^- r.j

Duznost svih u obrazovnom sistemu je da preduzmu neophodne aktivnosti
kako bi se omogucio kontinuitet rukovodenja ustanovom, kao i izvodenje nastave
kroz stvaranje kadrovskih pretpostavki. Cijenimo stoga da je evidentno da se ne'radi
o suvisnom „novom zaposljavanju". vec o obezbjedenju kontinuiteta obrazovno-
vaspitnog rada.

Optimizacija zaposljavanja u javnom sektoru znaci racionalizaciju broja
zaposlenih, a ne blokadu sistema, na nacin sto ne bi bill angazovani on! koji su
sistemu potrebni. Druglm rljecima, optimizacija ne smije da ugrozi funkcionalnost niti
jednog sistema. pa samim tim ni obrazovnog, koji inace predstavija djelatnost od
javnog interesa, a kadar koji se angazuje je upravo preduslov njegove nesmetane
funkcionalnosti.

Nezavisno od prethodno pomenutog, ukoliko postoje konkretna saznanja o
slucaju krsenja odgovarajucih propisa, biii bismo zahvaini ukoliko biste nas na
konkretan nacin upoznali sa istima. nakon cega bismo reagovali u skladu sa
zakonom, buduci da postupak prijema u radni odnos realizuje ustanova, a ne
Ministarstvo. A ukoliko pak imate bile kakva saznanja o nezakonitom postupanju
ministra iii bilo koga iz ministarstva prosvjete, upucujemo Vas da takva saznanja
podijelite sa nadleznim drzavnim organima.

U odnosu na uvecanje budzeta namijenjenog za bruto zarade zaposlenih u
prosvjeti i na uvecan broj zaposienih u prethodnih nekoliko godina, podsjecamo da je
to rezultat reformskih aktivnosti koje su prethodnih godina sprovodene, a koje se
odnose na smanjenje broja ucenika u odjeljenjima, uvodenje engleskog jezika u
vrtice, uvodenje u sistem nekoliko stotina asistenata u nastavi i nekoliko desetina
medijatora, izgradnju jednog broja novih skola i vrtica, ali i povecanje zarada
prosvjetnim radnicima.

Da sumiramo: upravo u cilju postovanja zakona obrazovni sistem mora
funkcionisati bez prekida i u svim okolnostima, a taj zadatak se uspjesno ostvaruje.


